
Protokół 

z XXXIV Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 23 lipca 2009r. 

 

Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Lesińska, 

która stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała 

zebranych gości, Radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

W sesji wzięło udział 13 radnych z 15 wchodzących  w ustawowy skład Rady 

Gminy, 10 sołtysów oraz: 

Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – Sergiusz Foltynowicz 

Burmistrz Gminy Kostrzyn – Paweł Iwański 

Radny Powiatowy – Wojciech Perdoch 

Podinspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska – Monika Nowicka 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała  o konieczności zmiany porządku obrad poprzez 

dodanie punktu dotyczącego podjęcia uchwały: 

-6a  w sprawie  udzielenia    pomocy    finansowej    dla    Gminy   Bystrzyca   Kłodzka z 

przeznaczeniem  na zakupy rzeczowe o charakterze edukacyjnym dla dzieci  z rodzin, 

które ucierpiały na skutek  powodzi w 2009r. Wójt powiedział, że w odpowiedzi na apel 

Wojewody  Wielkopolskiego dotyczący pomocy Gminom, które ucierpiały na skutek 

powodzi,  zdecydowano udzielić pomocy finansowej dla Gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Wójt powiedział, że zgodnie z decyzją gminy Bystrzyca Kłodzka pomoc kierowana 

będzie na cele edukacyjne dla dzieci . 

-6b w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej  

Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym lub   szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. Wójt 

powiedział, że uchwała  zmniejsza  kwotę  ekwiwalentu    pieniężnego   dla  członków   

Ochotniczej Straży Pożarnej za szkolenia pożarnicze organizowane przez Państwową 

Straż Pożarną lub gminę. Powiedział, że uzgodniono z Zarządem Oddziału Gminnego 
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Ochotniczej Straży Pożarnej RP w Kleszczewie, że równa stawka za udział w akcji (~17 

zł) i udział w szkoleniu może źle wpłynąć na budżet.  

-6c w sprawie zmiany uchwały budżetowej na  2009r. Wójt powiedział, że planowany 

był zakup sprzętu dla straży, dlatego należy wprowadzić pozycję do „ zakupy 

inwestycyjne”. 

Przewodnicząca Rady poddała porządek posiedzenia pod głosowanie. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 13 Radnych  

Głosowało: 13 Radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       0 

Porządek obrad został zmieniony. Zmiany zaznaczone są kursywą. 

      Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjecie stanowiska w sprawie  budowy  na terenie gminy farmy wiatrowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 

nieruchomości położonych w miejscowości  Kleszczewo. 

6a.     Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia    pomocy    finansowej    dla    Gminy   

Bystrzyca   Kłodzka z przeznaczeniem  na zakupy rzeczowe o charakterze edukacyjnym 

dla dzieci  z rodzin, które ucierpiały na skutek  powodzi w 2009r., 

6b.   Podjęcia uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków Ochotniczej  Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu 

ratowniczym lub   szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę, 

6c. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na  2009r. 

7. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zakończenie. 

Ad.2. 

Radni nie złożyli interpelacji.  
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Ad.3. 

Radni nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do protokółu z poprzedniej sesji. 

W momencie głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji na sali 

obecnych było 13 radnych. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:        11 

                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       2    

Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad.4. 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas XXXIII sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  

Ad.5. 

Wójt przedstawił prezentacje na temat Farmy Wiatrowej (w załączeniu). 

Następnie Mecenas Foltynowicz przedstawił analizę umowy, która była by zawarta z 

właścicielami gruntów a Farmą Wiatrową. Dodał, że umowa jest bardzo obszerna i 

skomplikowana, ma charakter mieszany. Lokalizacja jest wiążąca dla 

wydzierżawiającego i ustala ja dzierżawca. Wydzierżawiający musi dać zgodę na 

służebności dodatkowe takie jak przeprowadzenie kabla przez swój grunt oraz musi 

wyrazić zgodę na przekazanie obowiązków na swoich następców.  

Mecenas Foltynowicz poinformował o podstawowych obowiązkach wydzierżawiającego: 

• Wydzielenie geodezyjne i wyodrębnienie ksiąg wieczystych części gruntów 

• Wyodrębnienie terenów na stałą i tymczasową drogę dojazdową oraz na inne 

elementy infrastruktury 

• Udostępnienie na życzenie dzierżawcy gruntu dodatkowego o powierzchni do 1 ha 

na montaż i demontaż siłowni 

• Musi dokonać wpisu do księgi wieczystej 

• Pomoc w kontaktach i rozwiązywaniu problemów z władzami gminy 

• Obowiązek współpracy z dzierżawcą 

• Musi wyrazić zgodę na możliwość budowy wiatraków na gruntach sąsiadujących 

• Musi wyrazić zgodę na przeprowadzenie kabli energetycznych i na służebności z 

tym związane 

• Zobowiązuje się do zakazu konkurencji 
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Następnie mecenas Foltynowicz przedstawił obowiązki dzierżawcy: 

• Podstawowym obowiązkiem jest płacenie czynszu. Czynsz płatny jest raz w roku 

• ma obowiązek wybudowania dróg, placów manewrowych składowych 

tymczasowych, kładzenia kabli 

• ponosi koszty wydzielenia geodezyjnego 

• ma obowiązek usunięcia siłowni gdy ta jest nieopłacalna i nieeksploatowana 

• ma obowiązek zawarcia umowy z ubezpieczycielem przed rozpoczęciem prac 

budowlanych 

• ma obowiązek zapłaty jednorazowej opłaty po przekazaniu nieruchomości 

• ma obowiązek wybudowania i eksploatacji siłowni wiatrowych 

• ma ponieść wszystkie koszty związane z budową, w tym także odszkodowawcze 

• jest zobowiązany przywrócić nieruchomość do stanu poprzedniego  po 

zakończeniu działalności. 

Mecenas Foltynowicz zwrócił uwagę na problemy, które należy doprecyzować, między 

innymi pojęcia dotyczące infrastruktury, elementy infrastruktury, niezakłócaniem 

budowy siłowni, zabezpieczenia na rzecz wybranych podmiotów, na czym polega 

uruchomienie farmy, koszty dzierżawcy. 

Mecenas Foltynowicz przedstawił tematy na które trzeba zwrócić szczególną uwagę: 

• co dzierżawca rozumie pod pojęciem niezakłócania pracy sił wiatrowych w 

stosunku do prac rolniczych 

• zabezpieczenie przeniesienia własności, nie wiadomo kto będzie kontrahentem 

• należy sprecyzować od kiedy obowiązuje umowa 

• umowa zawierana jest na 25 lat i może być dwa razy przedłużona o 5 lat. Należy 

zwrócić uwagę, że jeżeli umowa nie zostanie wypowiedziana z 2 letnim 

wyprzedzeniem wówczas automatycznie zostaje przed łużona 

• umowa może być wypowiedziana przed czasem z 1 miesięcznym okresem 

wypowiedzenia, ale tylko w sytuacjach takich jak za słaby wiatr, zmiana prawa, 

brak pozwoleń, brak możliwości podłączenia do sieci energetycznej, kiedy okaże 

się że wybudowanie fundamentów będzie dwa razy droższe niż standardowo, 

kiedy farma będzie nieopłacalna, kiedy zostanie zakończone eksploatowanie 

• dzierżawca decyduje od kiedy rozpoczyna się eksploatacja i wskazuje termin 

• jednorazowa opłata dla wydzierającego jest niesprecyzowana 
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• umowa nie zawiera informacji na temat kto będzie płacił podatki 

• obowiązki przechodzą na następców prawnych 

• należy chronić informacje o dzierżawcach 

Radna Sznajder zapytał co się stanie, kiedy dzierżawca zaciągnie kredyt i go  nie spłaci. 

Mecenas Foltynowicz powiedział, że zobowiązania przechodzą na wydzierżawiającego. 

Dlatego należy negocjować umowy. 

Radna Sznajder zapytała czy płatnikiem podatku może być dzierżawca. Mecenas 

Foltynowicz powiedział, że tak, można zaproponować różne rozwiązania. Należy jednak 

pamiętać że wszystkie trzeba omówić i zapisać w umowie. 

Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że przy ostatniej dyskusji na temat płacenia 

podatku, ustalono, że to właściciel gruntu będzie miał obowiązek jego płacenia. 

Mecenas Foltynowicz powiedział, że właściciel gruntu jest podatnikiem. Nie ma 

przeszkód aby za podatnika płacił płatnik. 

Przewodnicząca Lesińska zapytała w jaki sposób ustalić wartość podatku, aby kontrahent 

nie zaniżył wartości wiatraków. Mecenas Foltynowicz powiedział, że jest to określone 

przepisami, które mówią jak się nalicza podatek.  

Przewodnicząca Lesińska zapytała jaka jest wartość amortyzacji. I czy w zawiązku z tym 

wpływy będą maleć z roku na rok. 

Pani Skarbnik powiedziała, że amortyzację oblicza się od wartości początkowej do 

momentu całkowitego zużycia. Firma nie powinna zaniżać wartości budowli ponieważ 

podlega kontroli Urzędu Skarbowego. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że dzierżawca gruntów nie będących własnością Skarbu 

Państwa lub jednostki samorządu terytorialnego nie jest zobowiązany do zapłaty podatku 

od nieruchomości. Dlatego też mogą zaistnieć problemy z egzekwowaniem zapłaty 

ponieważ z mocy prawa dzierżawca nie jest zobowiązany do płacenia podatku. Pani 

Sekretarz przypomniała że w gminie Będzino podatek od nieruchomości za wiatraki 

wpływał bezpośrednio od Agencji Własności Rolnej.  

Następnie Burmistrz Paweł Iwański podziękował za zaproszenie przedstawicieli gminy 

Kostrzyn na wspólny wyjazd do gminy Będzino. Poinformował, że radni z gminy 

Kostrzyn nie wypracowali jeszcze stanowiska, decyzja ma zostać podjęta pod koniec 

sierpnia. Burmistrz Iwański obawia się że wprowadzenie farmy wiatraków na teren 

gminy spowoduje zatrzymanie dynamicznie rozwijającego się budownictwa 

mieszkaniowego. Jest to bardzo ważna decyzja dla gminy i jej mieszkańców. Należy 
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rozważyć za i przeciw. Bardzo ważna jest pomoc prawna dla rolników, którzy będą 

podpisywać umowy. Burmistrz Iwański powiedział, że w Kostrzynie już pojawiły się 

protesty ornitologów. Jednakże jak badania pokazują ptaki momentalnie przystosowują 

się do wiatraków. Dodał, że w gminie już są rolnicy którzy podpisali umowy z firmami 

na postawienie wiatraków. Jeżeli inwestycja jest zgodna z prawem budowlanym, 

wówczas nic nie można zrobić aby się temu przeciwstawić. 

Pan Burmistrz podziękował Wójtowi za rzetelne przedstawienie informacji na temat 

planowanej inwestycji. Dodał, że obawia się co stanie się z terenami rolniczymi po 

zakończeniu działania wiatraków. Burmistrz powiedział, że decyzja jest trudna 

aczkolwiek należy ją podjąć.  

Radny Urbaniak zapytał czy na terenie gminy Kleszczewo inwestor nie potrzebuje zgody 

rady na rozpoczęcie inwestycji. 

Wójt odpowiedział, że bez zgody Rady Gminy nikt nie może rozpocząć budowy 

ponieważ gmina posiada plan zagospodarowania przestrzennego obejmujący teren gminy  

w 100% 

Burmistrz Iwański powiedział, że gminy, które otrzymują wysokie wpływy z podatków 

płacą tzw. „janosikowe” i może się okazać że zyski z podatku od nieruchomości za 

wiatraki okażą się niższe. Taka sytuacja zaistniała w Margoninie.  

Przewodnicząca Lesińska powiedział, że rolnicy w gminie Margonin są zadowoleni z 

faktu iż posiadają wiatraki na swojej ziemi. Bardzo ważne jest aby wskazać rolnikom 

niedociągnięcia w umowach, które w przyszłości mogą być dla nich niekorzystne. 

Radny Urbaniak zapytał czy właściciele gruntów, którzy będą podpisywać umowy mogą 

liczyć na porady radców prawnych z urzędu. 

Pani Sekretarz powiedziała, że umowa w tej postaci jest bardzo niekorzystna dla osób 

które by wydzierżawiały grunty. Przede wszystkim umowa nie określa czynszu do 

momentu uruchomienia wiatraków. Problemem też stanowi rekultywacja gruntów, w 

umowie nie ma zapewnień, że fundament i droga dojazdowa zostaną rozebrane. Pani 

Sekretarz zapytała czy rolnicy są świadomi, że płacenie podatku spoczywa na rolnikach 

którzy wydzierżawią teren.  

Radna Michalak-Szczepaniak powiedziała, że po postawieniu wiatraków zmieni się 

krajobraz gminy. Należy zachować zrównoważony rozwój gminy.  

Sołtys Książkiewicz powiedział, że miał możliwość zapoznania się z kilkoma projektami 

umów i uważa, że firma Prestige proponuje najmniejsze opłaty. 
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Pani Sekretarz  przypomniała, że jeżeli rolnicy korzystali z programu pomocy wówczas 

może zaistnieć sytuacja, że rolnik z powodu wyłączenia części gruntu pod uprawę będzie 

musiał zwrócić część dotacji. 

Radna Sznajder powiedziała, że kluczowe jest aby rolnicy nie podpisywali umów bez 

negocjacji i konsultacji prawniczych. Należy taką informację koniecznie przekazać 

rolnikom. Radna ostrzegła, że istnieją firmy zajmujące się pośredniczeniem w 

podpisywaniu umów. Może się okazać, że rolnik na skutek źle spisanej umowy może 

stracić grunt. Należy skupić się na jednej umowie, dopracować ją i wyegzekwować 

pewność i stabilność wpływów na przyszłość. Tylko firma która ma poważne plany 

inwestycyjne będzie chciała negocjować warunki. Zadaniem gminy jest wspomóc 

indywidualnych rolników. Radna powiedziała, że zgodnie z naszym planem 

zagospodarowania firma idealnie się wpasowała z lokalizacja wiatraków. Dodała, że 

należy pamiętać, że podatki z wiatraków (od nieruchomości i dochodowy)  wpływają do 

budżetu gminy i będą wykorzystane przez wszystkich mieszkańców.  

Burmistrz Iwański powiedział, że rozwój gminy jest priorytetem. Postawienie wiatraków 

zwiększy wpływy do gminy. Jednak nie zna szczegółów umowy i ciężko jest podjąć 

decyzje. Dodał, że  ostateczna decyzja należy do rolników.  

Sołtys Fludra powiedziała, że najważniejsze aby poinformować i ostrzec rolników przed 

podpisywaniem umów bez negocjacji i konsultacji prawnych. 

Radny Drzewiecki powiedział, że w momencie jeżeli Rada Gminy wyrazi zgodę, należy 

zorganizować spotkanie z mieszkańcami i przedstawić obawy Rady. Umowa zawiera 

klauzulę o zachowaniu tajemnicy, jednak nie chodzi o szczegóły umowy ale o wskazanie 

błędów i niejasności. Radny zapytał kto zapłaci za przeprowadzone zmiany w planie 

zagospodarowania przestrzennego oraz czy podatek będzie naliczany od początkowej 

wartości inwestycji. W momencie jeżeli firma odsprzeda wiatraki, wówczas nowy 

nabywca może przedstawić niższą wartość co spowoduje niższy podatek. 

Wójt powiedział, że gmina nie może wystawić rachunku za przeprowadzenie zmian w 

planie. Firma może przekazać pomoc finansową w innej formie. 

Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że podczas pobytu w gminie Będzino rozmawiała  

z mieszkanką gminy, która żyje w sąsiedztwie wiatraków i nie miała zastrzeżeń do ich 

działalności. Dodała, że gmina od inwestora otrzymała pomoc w formie pracowni 

komputerowej, ufundowania wyprawki dla dzieci. Należy pamiętać że inwestor ma 

możliwość takowej pomocy udzielić. 
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Radny Perdoch powiedział, że wyrażając zgodę na inwestycję należy pamiętać, że 

zostanie zahamowany rozwój budownictwa mieszkaniowego. Wiąże się to ze stagnacją 

wpływów z podatków. 

Radna Sznajder powiedziała, że słyszała że wiatraki maja wpływ na zwierzęta domowe. 

Wójt powiedział, że nie posiada takiej wiedzy. 

Radny Perdoch powiedział, że na wyspie Wolin mleczność krów nie spadła. 

Następnie Wójt przedstawił informację z 10 lipca w sprawie rozpoczęcia współpracy 

firmy Prestige z UAM odnośnie przeprowadzenia analiz i raportów dotyczących 

postawienia wiatraków. Wójt poinformował przedstawicieli firmy, że gmina nie podjęła 

jeszcze decyzji. 

Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że należy przedstawić firmie informacje, 

dotyczące wątpliwości radnych dotyczące farmy i porosić o pisemne wyjaśnienia. 

Radna Sznajder powiedziała, że gmina nie może wyjaśniać warunków umowy ponieważ 

nie jest stroną. Gmina może pomóc rolnikom i wskazać niejasności. 

Przewodnicząca Lesińska zapytała, czy możemy się domagać aby inwestor udzielił 

informacji czy kwocie jaka planują płacić rolnikom zawarty jest czynsz i podatek. 

Mecenas Foltynowicz powiedział, że jest to kwestia umowna. Mecenas przedstawił 

swoje uwagi i wątpliwości. Powiedział, że daje to obraz jak firma wyobraża sobie 

współpracę z wydzierżawiającym. Jest to dopiero projekt umowy, który należy 

negocjować. Z umowy nie wynika co zawiera opłata za czynsz. 

Radna Sznajder powiedział, że gmina powinna uświadomić rolników, że mogą liczyć na 

pomoc. 

Wójt powiedział, że wyrażenie zgody na farmę wiatrową to bardzo duża ingerencja w 

gminę z konsekwencjami na lata. Wójt uważa, że należy wprowadzić ograniczoną strefę 

w której można wybudować wiatraki. Postawienie farmy ograniczy nie tylko 

budownictwo mieszkaniowe ale również rozwój przedsiębiorczości. Należy zastanowić 

się jak mieszkańcy będą się czuli mieszkając wśród wież i czy zaakceptują decyzje Rady. 

Znajdzie się szereg osób, które będą niezadowolone.  

Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że należy doprecyzować wątpliwości i przekazać 

je inwestorom. Należy przekazać informację, że rada nie jest przeciwna inwestycji ale 

pojawiły się wątpliwości.  W między czasie rolnicy mogą poprosić o wyjaśnienie 

wątpliwości związanych z zabezpieczeniem własnego interesu. 
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Przewodnicząca Lesińska poprosiła aby w piśmie do firmy Prestige przedstawić uwagi co 

do odległości wiatraków od najbliższych budynków oraz odnośnie możliwości 

zmniejszenia liczby wiatraków. 

Randa Michalak-Sczepaniak uważa, że przekładanie momentu podjęcia decyzji nic nie 

da. Prędzej czy później Rada Gminy będzie musiała się określić. 

Radny Perdoch powiedział, że cała odpowiedzialności spada na Radę Gminy. Firma 

posiada zabezpieczenie finansowe, które pozwala na poszukanie odpowiedniej 

lokalizacji. 

Radny Drzewiecki poparł pomysł skierowania pisma z uwagami do inwestora. 

Sołtys Fludra powiedziała, że ze strony rolników najważniejsze jest  dokładne określenie 

lokalizacji. 

Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że zostanie wysłane pismo z uwagami. 

Przypomniała, że w interesie rolników będzie dokładne zapoznanie się z warunkami 

umowy. 

Wyszedł radny Matela. 

Ad. 6. 

Następnie pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XXXIV/243/2009 w sprawie 

nabycia  na  własność  Gminy  Kleszczewo nieruchomości położonych w     

miejscowości  Kleszczewo. Wyjaśniła, że wpłynęły dwa wnioski z prośbą  o przejęcie na 

mienie komunalne gruntów pod drogi. Nieruchomości powyższe stanowią drogi 

dojazdowe do terenów przeznaczonych w planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy pod budownictwo mieszkaniowe. Dodała, że właściciel będzie uczestniczył w 

finansowaniu budowy wodociągu oraz utwardzeniu drogi. 

Radna Sznajder zapytała o koszt przejęcia. 

Pani Błoch powiedziała , że wynosi on 1 zł. 

Ponieważ radni nie mieli pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad 

uchwałą nr XXXIV/243/2009. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Głosowało: 12 radnych     Za:       12 

                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr XXXIV/243/2009 została podjęta (w załączeniu). 
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Ad.6a. 

Następnie pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXXIV/244/2009 w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Bystrzyca Kłodzka z przeznaczeniem  na 

zakupy rzeczowe o charakterze edukacyjnym dla dzieci  z rodzin, które ucierpiały na 

skutek  powodzi w 2009r. Powiedziała, że w odpowiedzi na apel Wojewody  

Wielkopolskiego dotyczący pomocy Gminom, które ucierpiały na skutek powodzi,  

zdecydowano udzielić pomocy finansowej dla Gminy Bystrzyca Kłodzka.   Pomoc 

będzie jednak ukierunkowana na zakupy rzeczowe o charakterze edukacyjnym dla dzieci 

w szczególności na zakup książek, przyborów szkolnych,  odzieży.  Solidaryzując się z 

poszkodowaną Gminą Radni stwierdzili, że podjęcie uchwały jest zasadne. 

Ponieważ radni nie mieli pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad 

uchwałą nr XXXIV/244/2009. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Głosowało: 12 radnych     Za:       11 

                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 

Uchwała nr XXXIV/244/2009 została podjęta (w załączeniu). 

Ad.6b. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXXIV/245/2009 w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczej  Straży Pożarnej, którzy 

uczestniczyli w działaniu ratowniczym lub   szkoleniu pożarniczym organizowanym 

przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. Powiedziała, że uchwała  zmniejsza  kwotę  

ekwiwalentu    pieniężnego   dla  członków   Ochotniczej Straży Pożarnej za szkolenia 

pożarnicze organizowane przez Państwową Straż Pożarną lub gminę.  

Radny Rajchelt powiedział, że stawkę uzgodniono z Zarządem Oddziału Gminnego 

Ochotniczej Straży Pożarnej RP w Kleszczewie. 

Radny Urbaniak zapytał czy podana kwota jest kwotą netto czy brutto. 

Pani Skarbnik powiedziała, że od tej kwoty nie ma podatku. 

Ponieważ radni nie mieli uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad  

uchwałą nr XXXIV/245/2009. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
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Głosowało: 12 radnych     Za:       12 

                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr XXXIV/245/2009 została podjęta (w załączeniu). 

Ad.6c. 

W kolejnym punkcie obrad pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr 

XXXIV/246/2009 w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Powiedziała, że na wniosek Zarządu Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Kleszczewie przesunięto plan wydatków w rozdziale 75412 Ochotnicze straże pożarne 

planując zakup nożyc hydraulicznych na kwotę 11.100 zł celem ratowania życia 

poszkodowanych w wypadkach drogowych. Po serii wypadków w ostatnim okresie na 

terenie naszej Gminy stwierdzono, że sprzęt ten jest bezwzględnie potrzebny. Z rezerwy 

celowej przesunięto środki  w wysokości 5.000 zł do rozdziału 85415 Pomoc materialna 

dla uczniów. Zaplanowano pomoc finansową dla Gminy Bystrzyca Kłodzka, która 

ucierpiała na skutek powodzi. Pomoc przeznaczono dla dzieci na zakupy rzeczowe o 

charakterze edukacyjnym. 

Ponieważ radni nie mieli uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w 

sprawie uchwały nr XXXIV/246/2009. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Głosowało: 12 radnych     Za:       12 

                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr XXXIV/246/2009 została podjęta (w załączeniu). 

Ad. 7. 

Wójt przedstawił informacje o działalności międzysesyjnej: 

- 3 lipca odbyło się spotkanie z Burmistrzem i Komendantem Straży Miejskiej w Kórniku 

dotyczące zatrudnienia strażnika gminnego; zostało złożone pismo w tej sprawie 

- 3 lipca w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z Kierownikiem Rejonu Dróg 

Wojewódzkich odnośnie utrzymania dróg wojewódzkich na terenie gminy 

- 3-4 lipca  odbył się  wyjazd do Gminy Będzino w celu zapoznania się z Farmą 

Wiatrową 

- 8 lipca odbyło się spotkanie z Komendantem Policji w Kórniku dotyczące 

bezpieczeństwa na terenie gminy 
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- 17 lipca odbyło się Święto  Policji, dzielnicowi z terenu gminy otrzymali awans do 

stopnia młodszego aspiranta 

- rozpoczęła się budowa ulicy Daliowej i Klonowej; 31 lipca rozstrzygnięcie przetargu na 

budowę drogi do Nowego Światu 

- w ZS mają miejsce remonty (Kleszczewo hol, Tulce pomieszczenia administracyjne) 

- przekazano plac pod budowę boiska Orlik 2012w Tulcach 

- kontynuowana jest akcja zbiórki opon 

- 22 sierpnia odbędzie się akcja zbiórki szkła okiennego , koszt to 50 gr/kg za który płaci 

gmina 

- można składać wnioski na  utylizację azbestu, stawka wynosi 14,79 zł/m2 

- na stronach internetowych MSWiA pojawiła się informacja na temat negatywnej opinii 

przyłączenia fragmentu wsi Trzek 

Radna Sznajder zapytała czy pismo wysłane do Kórnika w sprawie zatrudnienia strażnika 

gminnego jest pierwszym oficjalny pismem, ponieważ decyzja o zatrudnieniu została 

podjęta jakiś czas temu. 

Wójt powiedział, że pismo oficjalne zostało wysłane po raz pierwszy. Wcześniej 

prowadzone były wspólne rozmowy i konsultacje. Pojawiły się uciążliwości prawne. 

Wójt uważa, że Straż Miejska nie jest chętna na podjęcie współpracy.  

Ad. 8. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

Ad. 9. 

Sołtys Frąckowiak zgłosił problem coraz większej dziury na ulicy Kasztanowej. 

Wójt powiedział, że przekaże informacje do odpowiedniego referatu. 

Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 19:45. 

 

Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 

Katarzyna Osuchowska                  Przewodnicząca Rady Gminy 

      

            Ewa Lesińska  

 


